
Zápis z 203. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 22. 3. 2011 v Opavě 

 

 

Přítomni:  Vaněk, Sedlář, Čermák, Bernatík, Siostrzonek, Vojtal, Botlík, Harasimová, Ţáčková, 

Urbanec, Janiš, Šperka, Fidler, Čmiel, Řihák, Ševčík, Zagolová, Krajčová, Franěk 

Omluveni:  Kolibová, Rojík, Miketová, 

Neomluveni:  

Hosté:  Ţáček,  

 

 

 

   

PROGRAM: 

 

1.  Personální záležitosti 

a. Vyslovení souhlasu s návrhem rektora na jmenování Vědecké rady Slezské univerzity  

v Opavě 

b. Schválení návrhu na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 

 

2.  Různé 

 

 

 

RNDr. Vaněk přivítal přítomné senátory a hosty. Seznámil přítomné s programem jednání. Pohlásil senát 

za usnášeníschopný. 

 

1. Personální záležitosti 

 

a) Vyslovení souhlasu s návrhem rektora na jmenování Vědecké rady Slezské univerzity 

v Opavě 

 

Rektor Ţáček přivítal přítomné, vyjádřil spokojenost s účastí senátorů na mimořádném zasedání a 

předloţil návrh na jmenování členů Vědecké rady SU. Připomněl, ţe schválení návrhu VR podléhá 

projednání AS. Návrh členů VR vychází z konzultací, které jiţ přednesli děkani fakult a ředitel MÚ. Při 

sestavování návrhu se přihlíţelo k tomu, aby byly zastoupeny příslušné obory, které se studují na SU, u 

externích členů VR byli navrhováni ti, kteří mají habilitační oprávnění z oborů SU. Naprostá většina 

navrţených členů jiţ byla zastoupena v minulé VR, došlo k rozšíření o některé další členy. Z původních 

členů odstoupila doc. Kratochvílová, nově navrţenými jsou kandidáti zastupující přírodovědné obory. 

Vysvětlil, ţe návrh prof. Pánka došel později z důvodu jeho pobytu v zahraničí.  

Diskuze:  

Vaněk: Má někdo dotazy či připomínky? 



Franěk – dotaz na navrţení prof. Hótové – připomněl ne příliš dobrou spolupráci s prof Hótovou po dobu 

jejího působení na OPF v minulosti. 

Rektor k tomu podotkl, ţe není vhodné tuto záleţitost řešit v souvislosti se jmenováním do VR. Prof. 

Hótová je výborný odborník v oblasti účetnictví, má široké vztahy ať uţ ve sféře vědecké nebo 

podnikatelské a můţe tím SU prospět. Je navrţena jako externí člen VR, pravidelně se účastní zasedání a 

svou roli ve VR by měla splnit. 

 

Pro schválení návrhu na jmenování VR je potřeba zvolit volební komisi. Předseda Vaněk poţádal senátory 

o návrhy členů komise.  

Návrhy členů komise: 

RNDr. Vladimír Sedlář, CSc., Mgr. Martin Urbanec, Bc. Jakub Fidler 

 

Pro:      Proti:     Zdrželi se: 

16     0     3 

Volební komise byla zvolena. Volební komise zvolila za předsedu RNDr. Vladimíra Sedláře, CSc. 

 

Předseda volební komise senátor Sedlář oznámil, ţe senátorům budou předány volební lístky. O kaţdém 

navrţeném členu se hlasuje zvlášť a hlasování je tajné. Seznámil senátory s pravidly hlasování – platnosti 

hlasů.  

Vydaných volebních lístků:  19 

Odevzdaných volebních lístků: 19 

Prof. RNDr. Miroslav Engliš, DrSc.  19 hlasů 

Prof. PhDr. Dušan Janák, CSc.   19 hlasů 

Prof. PhDr. Zdeněk Jirásek, CSc.  19 hlasů 

Prof. RNDr. Jozef Kelemen, DrSc.  19 hlasů 

Prof. Ing. Christiana Kliková, CSc.  19 hlasů 

Doc. RNDr. František Koliba, CSc.  19 hlasů 

Prof. Irena Korbelářová, Dr.   19 hlasů 

Pro Ing. František Němec, Ph.D.  18 hlasů 

Prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc.  19 hlasů 

Prof. RNDr. Jaroslav Smítal, DrSc.  19 hlasů 

Doc. Ing. Petr Sosík, Dr.   19 hlasů 

Prof. RNDr. Zdeněk Stuchlík, CSc.  19 hlasů 

Prof. PhDr. Vladimír Birgus   19 hlasů 

Prof. Ivan Hubač, DrSc.   19 hlasů 

Prof. PhDr. Kamil Fuchs, CSc.   18 hlasů 

Prof. Ing. Richard Hindls, CSc.   19 hlasů 

Doc. PhDr. Bořivoj Hnízdo, Ph.D.  19 hlasů 



Prof. Ing. Renáta Hótová, Dr.   13 hlasů 

Prof. RNDr. Jana Jurečková, DrSc.  19 hlasů 

Doc. PhDr. Pavel Kouřil, CSc.   19 hlasů 

Prof. Ing. Jaromír Pištora, CSc.   19 hlasů 

Prof. PhDr. Aleš Skřivan, CSc.   19 hlasů 

Prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD.   19 hlasů 

Prof. Ing. Milota Vetráková, PhD.  19 hlasů 

Prof. RNDr. Jiří Bičák, DrSc.   19 hlasů 

)Doc. RNDr. Vladimír Karas. DrSc.  19 hlasů 

Prof. RNDr. Oldřich Kowalski, DrSc.  19 hlasů 

Doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D.   17 hlasů 

Prof. PhDr. Jaroslav Pánek, DrSc., dr.h.c. 18 hlasů 

 

Nadpoloviční většinou hlasů zvoleni všichni navrţení členové VR.  

 

Návrh usnesení: 

 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh na jmenování Vědecké rady Slezské 

univerzity v Opavě. 

 

b) Projednání návrhu na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 

 

Rektor Ţáček předloţil návrh na jmenování prorektorů SU. Prof. Stuchlík byl jmenován děkanem FPF a 

prof. Ramík ve funkci prorektora ze zdravotních důvodů nechce pokračovat 

Přednesl přítomným senátorům návrhy na jmenování nových prorektorů Slezské univerzity v Opavě. 

 

Návrhy na jmenování prorektorů: 

 

Prof. RNDr. Miroslav Engliš, DrSc. – prorektor pro vědu a zahraniční styky 

Doc. Ing. Petr Sosík, Dr. – prorektor pro studijní a sociální záleţitosti 

Doc. RNDr. František Koliba, CSc. – prorektor pro rozvoj  

 

Krátce ke všem jmenovaným sdělil, ţe se jedná o odborníky, kteří mají zkušenosti s řízením procesů a 

projektů, ale také  vysokou vědeckou prestiţ a schopnost reprezentativně zastoupit univerzitu. 

 

Diskuze:  

Předseda Vaněk otevřel diskusi k předloţenému návrhu. 

K předloţenému návrhu nebyly vzneseny ţádné připomínky.  

Předseda vyzval senátory k hlasování o návrhu jmenování prorektorů SU.  

 



Akademický senát bere na vědomí jmenování prof. RNDr. Miroslava Engliše, DrSc. jako prorektora pro 

vědu a zahraniční styky 

Pro:      Proti:     Zdrželi se. 

19      0     0 

Akademický senát bere na vědomí jmenování doc. Ing. Petra Sosíka, Dr. jako prorektora pro studium a 

sociální záleţitosti 

Pro:      Proti:     Zdrželi se. 

19      0     0 

Akademický senát bere na vědomí jmenování doc. RNDr. Františka Koliby, CSc. jako prorektora  pro 

rozvoj  

Pro:      Proti:     Zdrželi se. 

19      0     0 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity bere na vědomí souhlas s návrhem rektora na jmenování prorektorů 

Slezské univerzity v Opavě. 

2. Různé 

 

a) Zasedání studentské komory RVŠ 

 

Fidler referoval o zasedání studentské komory RVŠ, kde byl diskutován nový návrh zákona o vysokých 

školách. Sdělil, ţe studenti na zasedání vznesli několik připomínek a nesouhlasných bodů. Jednalo se 

zejména o problematiku omezení role akademické samosprávy tím, ţe výraznou část kompetencí mají 

převzít Správní rady univerzit. Tím se do vedení univerzit dostává manaţerský způsob a klasické 

akademické prostředí ustupuje do pozadí.  

Dalším zásadním nesouhlasem je otázka volby rektora, kdy podle nového návrhu zákona o vysokých 

školách by měl být rektor volen Správní radou po vyjádření Akademického senátu a zároveň Správní rada 

má moţnost kandidáta navrhnout.  

Rovněţ je znepokojující nově navrhované výběrové řízení na pozici rektora, kdy nemusí být přesně 

stanovena kvalifikace kandidáta, ale je uvedeno, ţe by to měla být otázka statutu univerzity.  

Připomínkován byl také návrh na sloţení Akademických senátů, kdy nově má být poměr studentů pouze 

1/3 k poměru 2/3 pracovníků.  

 

Všechny vznesené připomínky budou zpracovány a předloţeny MŠMT ČR a celý tento dokument včetně 

připomínek bude rozeslán Akademickým senátům VŠ.  

Rektor k tomu, podotkl, ţe tato diskuze a připomínkování nového zákona o vysokých školách probíhá ve 

více grémiích. Podle rektora je nový návrh příliš převratný, vidí tu snahu zvětšit vliv vnějších faktů na 

univerzity a k tomu připomněl důleţitost akademických svobod a akademické samosprávy. Námitky k 

těmto záleţitostem ze strany rektorů VŠ budou pokračovat stejně jako další připomínky vůči snaze o 

rozsáhlou reformu na základě zveřejňovaných ţebříčků VŠ, kdy hodnotící kritéria nejsou objektivní, 

nevypovídají o finančních moţnostech vysokých škol ve srovnání s cizími univerzitami a moţnosti vyuţití 

přidělených prostředků pro vědu a výzkum. Sdělil, ţe je málo reformních kroků, jeţ můţeme povaţovat za 

takové, které zvedly kvalitu vysokých škol za posledních 20 let. 

 



Rektor se dotázal senátora Fidlera na názor studentů na odloţené školné. Senátor Fidler sdělil, ţe i tato 

problematika byla na zasedání projednávána a souhlas s tímto vyjádřila jen menšina stud. komory. 

Většinový názor je takový, ţe by stud. komora měla dál jednat s MŠMT, neboť finanční zatíţení studentů 

by nemělo řešit financování VŠ. Tato otázka se stále řeší a podle stud. komory znamená také výrazné 

omezení pozice studentů.  

Janiš – k otázce zveřejňování ţebříčků vysokých škol podotkl, ţe kvalita vysokého školství je neměřitelná, 

coţ bylo jiţ několikrát na základě výsledků z minulosti zdůrazněno a mělo by být zdůrazňováno i nadále. 

Rektor Ţáček – toto je také otázka mediálního pohledu.  

 

b) Organizační záležitosti – na webu je vyvěšeno nové sloţení AS – předseda Vaněk vyzval 

přítomné senátory, aby si zkontrolovali své údaje a v případě potřeby kontaktovali paní 

Moravcovou 

 

c) Ostatní  

 

Franěk – hledal na webu SU pravidla rozdělení dotací na součásti – podle Volebního a jednacího řádu AS 

by projednávané dokumenty měly být součástí zápisu a tato příloha není součástí zápisu. Předseda Vaněk 

sdělil, ţe tento materiál byl součástí programu jednání a tudíţ i zápisu. 

  

Říhák -  vznesl dotaz na nové webové stánky SU. K tomu rektor Ţáček sdělil, ţe stránky se připravují jiţ 

dlouhou dobu, protoţe předloţené návrhy byly odmítnuty jako nekvalitní a nezajímavé z výtvarného 

hlediska. Vedoucí součástí zaslali své připomínky a sdělil, ţe záleţitostí byl pověřen doc. Sosík. Dále se 

pokračuje na zlepšení formy nových stránek, co se týče barevnosti, atraktivnosti.  

 

Čmiel – sdělil, ţe systém STAG započítává známky i z C předmětů, coţ odporuje Studijnímu a 

zkušebnímu řádu SU, neboť z těchto údajů se pak vypočítává mimo jiné i prospěchové studium. Rektor 

Ţáček odpověděl, ţe toto zatím nebylo vedení předloţeno a proto doporučil poslat návrh úpravy STAGu 

prorektorovi Sosíkovi. Ale vzhledem k tomu, ţe i předměty C jsou součástí studia a tedy i celkového 

prospěchu, bylo by moţná vhodné zamyslet se spíše nad změnou Studijního a zkušebního řádu.  

 

 

Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 12. dubna 2011 v Opavě v 13.00 hodin. 

 

 

 

Zapsala: Julie Tomanová 

Za správnost: RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Slezská univerzita v Opavě 

Akademický senát 

 

 

 

 

 

U S N E S E N Í 

z 203. mimořádného zasedání AS SU konaného dne 22. 3. 2011 v Opavě 

 

 

 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje členy Vědecké rady Slezské 

univerzity v Opavě: 

 

a. Interní členové: 

 

 Prof. RNDr. Miroslav Engliš, DrSc. 

 Doc. PhDr. Dušan Janák, Ph.D. 

 Prof. PhDr. Zdeněk Jirásek, CSc. 

 Prof. RNDr. Jozef Kelemen, DrSc. 

 Prof. Ing. Christiana Kliková, CSc. 

 Doc. RNDr. František Koliba, CSc. 

 Prof. PhDr. Irena Korbelářová, Dr.  

 Prof. Ing. František Němec, Ph.D. 

 Prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc. 

 Prof. RNDr. Jaroslav Smítal, DrSc. 

 Doc. Ing. Petr Sosík, Dr.  

 Prof. RNDr. Zdeněk Stuchlík, CSc. 

 Prof. PhDr. Vladimír Birgus 

 Prof. Ivan Hubač, DrSc. 

 

b. Externí členové: 

 

 Prof. PhDr. Kamil Fuchs, CSc. 

 Prof. Ing. Richard Hindls, CSc. 

 Doc. PhDr. Bořivoj Hnízdo, Ph.D. 

 Prof. Dr. Ing. Renáta Hótová 

 Prof. RNDr. Jana Jurečková, DrSc. 

 Doc. PhDr. Pavel Kouřil, CSc. 

 Prof. Ing. Jaromír Pištora, CSc. 

 Prof. PhDr. Aleš Skřivan, CSc. 

 Prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD. 

 Prof. Ing. Milota Vetráková, PhD. 

 Prof. RNDr. Jiří Bičák, DrSc. 

 Doc. RNDr. Vladimír Karas, DrSc. 

 Prof. RNDr. Oldřich Kowalski, DrSc. 



 

 Doc. PhDr. Jiří Lach, Ph.D. 

 Prof. PhDr. Jaroslav Pánek, DrSc., dr.h.c. 

 

 

2. Akademický senát Slezské univerzity bere na vědomí návrh na jmenování prorektorů 

Slezské univerzity v Opavě: 

 

 Prof. RNDr. Miroslav Engliš, DrSc. – prorektor pro vědu a zahraniční 

styky 

 Doc. RNDr. František Koliba, CSc. – prorektor pro rozvoj 

 Doc. Ing. Petr Sosík, Dr. – prorektor pro studijní a sociální záleţitosti 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RNDr. Jindřich Vaněk, CSc. 

předseda AS SU 

 

 

 


